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PROTOKÓŁ  NR  V/II/14 

z II SESJI  SEJMIKU  WOJEWÓDZTWA 

ŚLĄSKIEGO  V  KADENCJI 
 

(08.12.2014 r. – Sala Parnassos, gmach Biblioteki Śląskiej w Katowicach, Plac Rady Europy 1) 

 

1. Otwarcie sesji godz. 11
05

 – radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący 

Sejmiku. 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – w pierwszej kolejności 

witam Pana prof. Jana Malickiego, Dyrektora Biblioteki Śląskiej, który zawsze 

gościnnie przyjmuje nas w tych progach. Witam Zarząd Województwa z 

Panem Wojciechem Saługą na czele, witam Panią Skarbnik Elżbietę Stolorz-

Krzisz, witam Sekretarza Województwa, Pana Krzysztofa Dzierwę. Witam 

dyrektorów wydziałów Urzędu Marszałkowskiego oraz gospodarzy sesji, 

radnych Sejmiku Województwa Śląskiego. 

 

[chwilą ciszy uczczono pamięć Kazimierza Świtonia, działacza opozycyjnego] 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – obradach pomagać mi 

będzie komisja skrutacyjna w składzie: radny Mirosław Mazur, radna Barbara 

Dziuk, radny Bronisław Karasek. 

 

- prof. Jan Malicki, Dyrektor Biblioteki Śląskiej – przedsięwzięcie 

rozpoczęte w 2013 roku nabiera realnego kształtu – cyfrowa Encyklopedia 

Województwa Śląskiego (EWOŚ) będzie spełniała rolę nie tylko informacyjną, 

będzie także znakiem rozpoznawczym stanu wiedzy o województwie. Ma 

spełniać 4 kryteria: cel poznawczy – stale aktualizowana wiedza, cel 

integrujący społeczności, dla których wiedza o województwie jest istotna, cel 

edukacyjny – powszechny dostęp do wiedzy, cel promocyjny – stworzenie 

jednorodnego źródła informacji. Encyklopedia ma charakter autorski, autorami 

są znawcy, wybitni twórcy, a hasła podlegają recenzji naukowej. Cieszy się 

ogromnym zainteresowaniem, powstaje pod opieką merytoryczną Konferencji 

Rektorów Akademickich Szkół Wyższych. Kolejnym przedsięwzięciem będzie 

Śląska Baza Naukowa – w jej skład wejdą Śląska Biblioteka Cyfrowa, serwis 

biograficzny wraz z filmoteką śląskich portretów mówionych, serwis 

geograficzno-historyczny województwa śląskiego, a także bibliografia 

województwa śląskiego, czy katalog on-line zbiorów książkowych. W roku 

1998 zamontowano tzw. magazyn wysokiego składowania, z tych doświadczeń 

skorzystano w Londynie i Chicago, natomiast utrzymanie tak wypracowanego 

poziomu usług wymaga jeszcze dużego wysiłku, nie tylko intelektualnego. 

Składam gratulacje nowym radnym i dziękuję za możliwość zabrania głosu. 
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2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad: 
 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie powołania komisji stałych Sejmiku Województwa 

Śląskiego (druki V/8 ÷ V/17). 

5. Podjęcie uchwał w sprawie powołania komisji doraźnych Sejmiku 

Województwa Śląskiego (druki V/20 ÷ V/21). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia Kryteriów podziału kwot środków 

Funduszu Pracy na finansowanie programów na rzecz promocji 

zatrudnienia, łagodzenia skutków bezrobocia i aktywizacji zawodowej oraz 

innych fakultatywnych zadań (druk V/19). 

7. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

8. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – Zarząd Województwa 

przesłał dodatkowe projekty uchwał w sprawie zmiany w planie dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz 

finansowanych z nich wydatków na 2014 rok (druk V/22) oraz wniesienia 

odwołania od decyzji Śląskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 

Środowiska Nr IN.I.7062.3.2014.JR.MG z dnia 20 listopada 2014 roku 

wymierzającej Sejmikowi Województwa Śląskiego administracyjną karę 

pieniężną za niedotrzymanie ustawowego terminu uchwalenia „Programu 

ochrony powietrza dla terenu byłej strefy bieruńsko-pszczyńskiej 

województwa śląskiego, gdzie stwierdzone zostały ponadnormatywne 

poziomy substancji w powietrzu dla pyłu zawieszonego PM 10 oraz poziomu 

dopuszczalnego, powiększonego o margines tolerancji dla pyłu zawieszonego 

PM 2,5 (druk V/23). Czy są inne propozycje odnośnie porządku obrad ? 

 

- radny Michał Wójcik – wniosek o uzupełnienie porządku obrad o punkt 

dotyczący odpadów z Salwadoru, które mają być utylizowane na terenie 

Dąbrowy Górniczej. W punkcie tym powinny wypowiedzieć się osoby z 

Wydziału Ochrony Środowiska Urzędu Marszałkowskiego na temat kto wydał 

decyzję w tej sprawie. Sprawa jest z natury nie cierpiących zwłoki. 

 

- Marszałek Wojciech Saługa – Pan Marszałek Karolczak i Dyrektor Wydziału 

są gotowi do udzielenia odpowiedzi na temat jak jest stan na teraz. Sprawę 

traktujemy bardzo poważne. Od Pana Radnego zależy czy w sprawozdaniu 
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Zarządu, czy w interpelacjach udzielimy odpowiedzi …[wypowiedź radnego 

Wójcika  poza nagraniem]… W interpelacjach ? Proszę bardzo ! 

 

- radny Arkadiusz Grabowski – wniosek w imieniu klubu PiS o poszerzenie 

porządku obrad o punkt dotyczący informacji na temat toksycznych odpadów 

z Salwadoru. 

 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

zmiany w planie dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku przez 

jednostki oświatowe oraz finansowanych z nich wydatków na 2014 rok (druk 

V/22): 

 

za  44 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – będzie to punkt przed 

interpelacjami… 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

wniesienia odwołania od decyzji Śląskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 

Środowiska Nr IN.I.7062.3.2014.JR.MG z dnia 20 listopada 2014 roku 

wymierzającej Sejmikowi Województwa Śląskiego administracyjną karę 

pieniężną za niedotrzymanie ustawowego terminu uchwalenia „Programu 

ochrony powietrza dla terenu byłej strefy bieruńsko-pszczyńskiej województwa 

śląskiego, gdzie stwierdzone zostały ponadnormatywne poziomy substancji w 

powietrzu dla pyłu zawieszonego PM 10 oraz poziomu dopuszczalnego, 

powiększonego o margines tolerancji dla pyłu zawieszonego PM 2,5 (druk 

V/23): 

 

za  43 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – ten punkt znajdzie się 

w porządku po sprawozdaniu Zarządu… 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o punkt dotyczący informacji na 

temat toksycznych odpadów, które mają być utylizowane na terenie Dąbrowy 

Górniczej: 

 

za  40 
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przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – wprowadzimy ten 

punkt zaraz po sprawozdaniu, skoro Zarząd jest gotowy do przedstawienia… 

 

Przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

4. Informacja na temat toksycznych odpadów mających podlegać utylizacji w 

instalacjach na terenie Dąbrowy Górniczej. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia odwołania od decyzji Śląskiego 

Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska Nr IN.I.7062.3.2014.JR.MG 

z dnia 20 listopada 2014 roku wymierzającej Sejmikowi Województwa 

Śląskiego administracyjną karę pieniężną za niedotrzymanie ustawowego 

terminu uchwalenia „Programu ochrony powietrza dla terenu byłej strefy 

bieruńsko-pszczyńskiej województwa śląskiego, gdzie stwierdzone zostały 

ponadnormatywne poziomy substancji w powietrzu dla pyłu zawieszonego 

PM 10 oraz poziomu dopuszczalnego, powiększonego o margines tolerancji 

dla pyłu zawieszonego PM 2,5 (druk V/23). 

6. Podjęcie uchwał w sprawie powołania komisji stałych Sejmiku Województwa 

Śląskiego (druki V/8 ÷ V/17). 

7. Podjęcie uchwał w sprawie powołania komisji doraźnych Sejmiku 

Województwa Śląskiego (druki V/20 ÷ V/21). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia Kryteriów podziału kwot środków 

Funduszu Pracy na finansowanie programów na rzecz promocji 

zatrudnienia, łagodzenia skutków bezrobocia i aktywizacji zawodowej oraz 

innych fakultatywnych zadań (druk V/19). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych na 

wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych z nich 

wydatków na 2014 rok (druk V/22). 

10. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

11. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – ponieważ są 

przygotowane materiały dotyczące składów komisji, 10 minut przerwy w celu 

konsultacji… 

 

[przerwa w obradach] 
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3. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego 

w okresie pomiędzy sesjami: 
 

- Marszałek Wojciech Saługa – sprawozdanie jest bardzo syntetyczne, ale 

będzie wsparte pomocą innych osób. Zarząd zebrał się 2 razy, podjął 22 

uchwały. Najważniejszym był, dostarczony już Państwu, podział zadań 

pomiędzy członków Zarządu. Dostarczono Państwu także wydatkowanie 

środków pomocowych, stan na 1 grudnia, przygotowane przez Dyrektor 

Małgorzatę Staś. Ponadto, poprosiłem Prezesa Kolei Śląskich, abyśmy mieli 

informację na temat stanu przygotowań do zimy. 

 

- Pan Piotr Bramorski, Prezes Zarządu Spółki Koleje Śląskie – [treść 

wystąpienia zawarta jest w prezentacji, która stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu sesji]. 

 

- radny Jerzy Gorzelik – kilka uwag i pytań, które będą po części dotyczyły 

aktywności Pana Prezesa, po części innej aktywności Zarządu Województwa 

Śląskiego. Cieszę się, że mogliśmy się zapoznać z założeniami, które 

towarzyszą wprowadzeniu nowego rozkładu jazdy. Mam nadzieję, że pracy 

spółki Koleje Śląskie będzie towarzyszyła odtąd absolutna przejrzystość. Kilka 

miesięcy temu odpowiedź na interpelację radnego Henryka Mercika została 

wprawdzie udzielona, ale objęta w części klauzulą poufności – w przypadku 

samorządowego przewoźnika, to chyba zła praktyka. Ułożenie obiegu w 

związku z nowym rozkładem jazdy to skomplikowane zadanie, nie dziwi więc, 

że pojawia się szereg wątpliwości – na część chciałem zwrócić uwagę 

korzystając z obecności Pana Prezesa. Dotyczą m.in. przydzielenia taboru na 

konkretne trasy, takie jak Katowice – Wisła, Katowice – Zwardoń – czy nie 

jest to tabor zbyt lekki, który będzie miał problemy np. przy temperaturze 

około zera, przy oblodzeniu ? Ponadto, czy jest to tabor o odpowiedniej 

pojemności w stosunku do potrzeb ? Dotyczy to wymienionych tras, jak i linii 

Katowice – Tychy Lodowisko, a także połączenia Cieszyn – Katowice przez 

Oświęcim, gdzie czas przejazdu, około 2,5 godz., może być zniechęcający dla 

pasażerów. Chodzi też o średni czas przejazdu, co wobec stosowanych 

różnych rodzajów pociągów na poszczególnych trasach może powodować, że 

potencjał nowocześniejszych składów nie będzie w pełni wykorzystany. 

Chciałbym także poprosić o odpowiedź na istotne z punktu widzenia 

przewoźnika kwestie, m.in. gdzie w tej chwili myte są składy Kolei Śląskich ? 

Czy planowany jest zakup instalacji do mycia i jak byłaby opłacalność takiego 

przedsięwzięcia ? Kolejna rzecz to prośba do Pana Marszałka. Wiemy, że 

planowane są zmiany w spółce Przewozy Regionalne, były podjęte pewne 

decyzje przez Marszałka Sekułę. Byłbym zobowiązany gdybyśmy na 

odpowiedniej komisji, bądź następnej sesji, mogli poznać szczegóły tej sprawy 

i prognozowane konsekwencje dla Województwa Śląskiego. Kolejna sprawa, 
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która nie chciałbym żeby umknęła, a mam poczucie, że można ją załatwić 

stosunkowo szybko – chodzi o powołanie wojewódzkiej rady ds. polityki 

senioralnej i wojewódzkiej rady pożytku publicznego. W drugim przypadku 

jesteśmy jednym z dwóch województw, w których jeszcze takie ciało nie 

funkcjonuje. Stosowne projekty uchwał Zarządu w obydwu sprawach zostały 

przygotowane już w czerwcu 2013 roku – można je wykorzystać. Ponadto, 

klub RAŚ ponawia swój wniosek z poprzedniej kadencji o zmiany Statutu, 

które idą w dwóch kierunkach: wprowadzenia elektronicznego głosowania, 

które da wgląd w sposób głosowania poszczególnych radnych, a także 

wnoszenia projektów uchwał przez mieszkańców województwa. Proszę o 

przychylne potraktowanie tych wniosków. 

 

- Pan Piotr Bramorski, Prezes Zarządu Spółki Koleje Śląskie – jeśli chodzi o 

obłożenie taborem poszczególnych tras, to na 47 obiegów mamy 65 składów, 

wkrótce będzie ich 67. To jest bezpieczna rezerwa. Zdarzały się sytuacje, że 

składy są za krótkie, ale tabor mamy taki, jaki mamy – nie należy do 

najnowocześniejszych i konieczny będzie proces jego wymiany. Dodatkowo w 

części jest dzierżawiony. Jeśli chodzi o mycie – w tej chwili myjemy w 

Łazach na hali naprawczej, również w Gliwicach i w Częstochowie i 

rozglądamy się za kolejnym miejscem. Żeby kupić myjkę trzeba mieć 

kilkanaście mln zł, ale trzeba mieć również lokalizację do tego, powraca więc 

temat własnego zaplecza. Jest to jednak jak najbardziej racjonalne, bo wtedy 

koszty oporządzania tych pojazdów zmaleją. Co do połączenia Cieszyn – 

Czechowice-Dziedzice, podtrzymuję swoje zdanie, że ta oferta jest lepsza, bo 

kiedyś pociąg kończył bieg w Czechowicach, a teraz relacja została wydłużona 

przez Oświęcim do Katowic. 

 

- Marszałek Wojciech Saługa – rada seniorów to jest coś co też mieliśmy w 

programie wyborczym, tak, że myślę, że będziemy ją w przyszłym roku 

powoływać. Rada pożytku publicznego – mamy pełnomocnika, ale jeżeli 

faktycznie jesteśmy jednym z dwóch województw, które jej nie mają to warto 

coś takiego powołać. Co do głosowań – myślę, że zajmie się tym Komisja 

Statutowo-Regulaminowa, którą dzisiaj powołamy i tam też należy 

przedyskutować jak ma wyglądać wnoszenie projektów uchwał przez 

mieszkańców. 

 

- radny Mirosław Mazur – chciałbym dołączyć do postulatu uwzględnienia 

potoków podróżnych – chodzi mi o najbardziej dochodową linię Gliwice – 

Częstochowa. Jako stały klient Kolei Śląskich oceniam ją pozytywnie, jednak 

wymaga ona inwestycji i poprawienia stanu satysfakcji klientów, którzy coraz 

chętniej z niej korzystają. Wśród wymienionych w wystąpieniu Pana Prezesa 

miejscowości gdzie będzie stacjonował tabor rezerwowy są m.in. Katowice i 
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Częstochowa, gdzie między nimi jest spora odległość i chyba warto rozważyć 

Łazy, albo Zawiercie, gdzie ten tabor również mógłby stacjonować. 

 

4. Informacja na temat toksycznych odpadów mających podlegać 

utylizacji w instalacjach na terenie Dąbrowy Górniczej: 
 

- radny Kazimierz Karolczak, Członek Zarządu Województwa – ta sprawa 

niepokoiła już poprzedni Zarząd Województwa i mnie osobiście – jestem 

zameldowany w Dąbrowie Górniczej. Poprosiłem wydział o przygotowanie 

notatki na ten temat, została Państwu rozdana [stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu sesji]. Jest niepodpisana, za to przeoczenie przepraszam, ale jest 

zweryfikowana przeze mnie i jest zgodna z prawdą. Wojewoda Śląski na 

chwilę obecną wydał tzw. pozwolenie zintegrowane, w ramach którego 

określa się rodzaj i ilość odpadów, które mogą być przekształcane termicznie 

w instalacji, którą posiada firma SARPI. W naszej ocenie ta instalacja 

funkcjonuje od 2003 roku prawidłowo i nie budziła do tej pory żadnych 

wątpliwości co do sposobu działania. Jest monitorowana na bieżąco poprzez 

Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska. Jako samorząd województwa 

nie mieliśmy żadnego wpływu na decyzję o pochodzeniu tych odpadów. Budzi 

zrozumiałe zaniepokojenie dlaczego odpady aż z Salwadoru miałyby być 

utylizowane w Dąbrowie Górniczej. Jesteśmy w kontakcie z Głównym 

Inspektorem Ochrony Środowiska, który jednak powołuje się na uregulowania 

prawne, które wpływają na to w jaki sposób są podejmowane takie decyzje. 

Na tą chwilę, jeżeli wszystkie procedury zostaną dochowane przez firmę 

SARPI, nie powinno być żadnego zagrożenia. My oczywiście całą sprawę 

monitorujemy i będziemy w najbliższym czasie kontrolować firmę co do 

prawidłowości pracy tego zakładu, czy spełnia wszystkie wymogi. Pierwsze 

posiedzenie Komisji Środowiska to będzie dobre miejsce do przedstawienia 

przez Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska zakresu działań i 

kontroli, którą może wykonać. Ponadto właściwą osobą byłby też Prezydent 

Dąbrowy Górniczej, do którego wstępne zaproszenie zostało wystosowane, 

jestem z nim w stałym kontakcie. Mam nadzieję na wyjaśnienie wszystkich 

wątpliwości, natomiast nie budowałbym atmosfery paniki. Jeżeli zostaną 

spełnione wszystkie wymogi, zwłaszcza w transporcie, to ta instalacja nie 

powinna spowodować żadnego zagrożenia. Żeby radni byli o tym przekonani 

będę wnioskował by na pierwszym posiedzeniu Komisji Środowiska odbyło 

się spotkanie z zainteresowanymi stronami. Mam nadzieję, że na chwilę 

obecną przygotowana informacja pokaże jak wygląda proces wydawania 

decyzji, pozwoleń. Myślę, że zdrowie mieszkańców jest dobrem najwyższym, 

więc nawet nie mając kompetencji będziemy się tymi sprawami interesować. 

 

- radna Barbara Dziuk – na prośbę mieszkańców i ich stowarzyszeń z 

Dąbrowy Górniczej uczestniczę w tym temacie od wiosny i wiem, że nie jest 
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to tak prosta sprawa. Pierwsza rzecz, która mnie zbulwersowała to jest to, że 

pozwolono przy obowiązującym prawie do sprowadzenia tych bardzo 

niebezpiecznych odpadów. Zastanawiające jest to, że w Niemczech ta sama 

firma ma lepszej jakości spalarnię, a nie przewiozła tych odpadów do Niemiec, 

tylko do Polski. Rejon Dąbrowy Górniczej jest szczególnie narażony na skutki 

prowadzenia utylizacji odpadów, ponieważ tam wydano zezwolenia na 

działalność prawie 30 różnym firmom. Te odpady, które płyną to jest tylko 

wierzchołek góry lodowej. Nad tym tematem musimy się bardzo dogłębnie 

pochylić. Ponadto trzeba się zająć planem gospodarki odpadami, bo jest wiele 

sygnałów z różnych miejsc województwa, gdzie normy na papierze się 

zgadzają, natomiast przetwarzanie zagraża zdrowiu mieszkańców, a niestety 

odpowiedzialność za tego typu decyzje ponosi Marszałek Województwa 

Śląskiego i wydaje mi się, że Pan Marszałek nie będzie chciał takiego ryzyka 

przyjąć na siebie żeby w konsekwencji sprowadzenie tych odpadów 

spowodowało zagrożenie życia i zdrowia. Te odpady nie zostały 

przepuszczone przez Kanał Panamski, a USA odmówiły ich przetwarzania. 

Pytanie brzmi: co tam takiego jest, że inne państwa nie zgodziły się 

przetworzyć tych odpadów ? Natomiast Polska jak zwykle jest otwarta na tego 

typu działania, które są szkodliwe dla mieszkańców naszego regionu. Wnoszę 

by posiedzenie Komisji Środowiska zostało w tym tygodniu lub na początku 

przyszłego zwołane, bo temat jest bardzo poważny. Należy zaprosić nie tylko 

prezydenta miasta, ale także przedstawicieli organizacji, które się przeciw 

temu zjednoczyły – jest ich w całym kraju ponad 30. Wiemy, że w takich 

przypadkach niejednokrotnie na papierze jest wszystko w porządku, a potem 

jest to bardzo uciążliwe dla mieszkańców. 

 

- radny Michał Wójcik – warto zweryfikować jedną rzecz, bo dwie minuty 

temu dowiedziałem się, że te odpady jednak nie wpłyną do Polski. 

Prawdopodobnie została cofnięta decyzja przez Głównego Inspektora Ochrony 

Środowiska. Mimo wszystko chciałem parę rzeczy poruszyć, bo ktoś mógłby 

zapytać po co Sejmik ma się do tego odnieść, skoro Marszałek, czy Zarząd 

pojawiają się tylko na pewnym etapie sprawy. To oczywiście GIOŚ, ale 

pojawia się pytanie czy samorząd województwa nie powinien mieć większego 

wpływu na tego rodzaju rzeczy. Jestem w posiadaniu zapisu rozmowy jaka 

odbyła się w sejmowej komisji ochrony środowiska, z której wynika, że prawo 

jest jakie jest, jest w nim sporo luk. Co znaczy, że będziemy kontrolowali ? 

Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska ? Jaki będzie w tym udział 

Marszałka ? Czy tam były prowadzone kontrole i jaki jest poziom 

zanieczyszczeń w tym miejscu, bo Strzemieszyce to są dzisiaj Śmieciowice, bo 

to nie jest tylko jeden zakład SARPI. Nie występuję przeciw niemu, bo to nie 

jest problem zakładu, to problem całej procedury, w oparciu o którą zakład 

otrzymał materiał do utylizacji. Co po utylizacji dzieje się z popiołami ? Te 

pytania być może warto postawić osobom, które bezpośrednio prowadzą tego 
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rodzaju kontrole. W zanieczyszczeniach znajduje się substancja o nazwie 

toksafen, o którym mowa jest w konwencji sztokholmskiej, i to było powodem 

niewpuszczenia do Kanału Panamskiego. Jedno z państw nie życzyło sobie 

żeby ten towar tylko przejechał koło nich. Stąd był ten niepokój organizacji, że 

to ma tak po prostu wjechać i pojawić się w Strzemieszycach, gdzie i tak mają 

problem z ogromnym zanieczyszczeniem. Warto zapytać czy zachorowalność, 

zwłaszcza dzieci w Strzemieszycach, odbiega od tych poziomów 

standardowych. Warto pochylić się nad tym dlaczego Marszałek nie może 

mieć większego wpływu na to co się sprowadza do województwa, bo w 

zasadzie może poinformować o problemie i ma bardzo ograniczone pole 

działania. Prawo powinno być zmienione w tym zakresie. Chcę powiedzieć, że 

te materiały płynęły z Salwadoru, komuś opłacało się to przewieźć przez cały 

świat, wokół Ameryki, a większość mieszkańców miasta gdzie to przebywało 

przez kilkadziesiąt lat choruje na przewlekłe choroby nerek, a ponad 50 osób z 

tego miasta zmarło – to informacja burmistrza – dlatego nie ma się co dziwić, 

że tam się tak bardzo cieszyli, że to wypływa. Dlaczego ma to przypłynąć do 

nas ? Można się oczywiście powołać na konwencję z Bazylei, ale tam nie 

czegoś takiego, że my nie możemy odmówić przyjęcia tych materiałów. 

Wygląda na to, że GIOŚ pokierował się tzw. społeczną odpowiedzialnością, a 

ta zasada jest fundamentalna. Przywiozłem dwa jabłka, które rosną w 

Strzemieszycach – to jest symbol tego, że jako samorząd powinniśmy się 

włączać w bardzo różne sprawy, nawet jeżeli moglibyśmy umyć ręce. Na 

koniec: jeśli nie wpłynie to do Polski, nie pojawi się w Strzemieszycach, to 

jest to sukces wszystkich, a zwłaszcza tych ludzi, którzy tam mieszkają. 

 

- radny Marian Zembala – z szacunku do wszystkich – Panie Radny cienię 

sobie Pańską wrażliwość społeczną, ale ostrożnie z oceną jabłek, bo 

przeważnie te najmniej ładne, są najmniej poddane działaniu detergentów. Mój 

komentarz jest taki, iż im więcej będzie poczucia zgody wobec problemu, tym 

lepiej. Dziś godzinę poświęciliśmy problemowi tego zagrożenia, a to jest 

drugie spotkanie – rozsądna i odważna decyzja Marszałka, że nie tylko nie 

ucieka przed problemem, ale staje frontem. Wyrazem tego jest też to, że 

zarówno Pani prof. Olczyk, jak i zespół toksykologów z Uniwersytetu 

Śląskiego jest również gotów to oceniać, bo nas rzeczywiście nie 

satysfakcjonuje decyzja w sprawie agrochemikaliów zawierających substancje 

toksyczne. Szerszy problem dopalaczy – w ubiegłym roku 11 ludzi przez nie 

zginęło. Kiedy nie skutkują żadne argumenty wobec tych, którzy to 

rozprowadzają, to wtedy dopiero zaangażowano odpowiednie organa. To 

żarłoczny biznes doprowadza do tego, że uruchamia się odpowiednie działania 

i tutaj jest nasza rola i dlatego dziękuję za te działania. Ważne jest to, że ten 

statek nie dopłynie, a co ważniejsze nie dopłyną następne. Co do tematu 

seniorów, nasz region jest najmocniejszy pod tym względem po mazowieckim, 

są uruchamiane programy. Ostatni problem – jako syna zawiadowcy cieszy 
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mnie również, że na dużych dworcach pojawiają defibrylatory, także szkolone 

są ekipy. 

 

- radny Ryszard Majer – paradoksalnie to, że rozmawiamy o Dąbrowie 

Górniczej to jest sytuacja i dobra i zła. Zła, bo jest problem poważny dla 

mieszkańców, ale dobra, bo możemy ustalić jaką rolę ma sejmik tej kadencji 

pełnić dla województwa śląskiego. Czy ma być gronem biurokratów, którzy 

tylko i wyłącznie trzymają się przepisów prawa, czy też chcemy być 

faktycznym gospodarzem województwa. Do tego bym zachęcał Zarząd i Pana 

Marszałka. Tu sprowadzanie tych odpadów dzieje się lege artis, tylko czy to 

prawo jest dobre, czy służy mieszkańcom, czy zgoda na takie prawo powinna 

być naszym udziałem ? Myślę, że nie ! Jeśli będzie się zbierała Komisja 

Środowiska, jeśli będą zaproszone osoby, zachęcam by w rozważaniach na 

temat Strzemieszyc patrzyli na kwestie prawa. To czy będziemy biurokratami, 

czy politykami zależy od roli jaką przyjmiemy. Komisja winna wnosić zmianę 

w prawie tak, by nie dochodziło do sytuacji kiedy mieszkańcy się obawiają o 

swój los, a wszystko jest zgodne z literą prawa. 

 

- radny Marek Gzik – jestem przedstawicielem Politechniki Śląskiej i chcę 

powiedzieć, że możemy albo rozmawiać, albo włączyć się w pewne działania. 

W trosce o zdrowie mieszkańców Dąbrowy Marszałek już polecił stworzenie 

pewnej grupy ekspertów, by dowiedzieć się z czym mamy do czynienia, jak 

bardzo jest to niebezpieczne. Mam jednak nadzieję, że nie będzie potrzeby 

działania w tym konkretnym przypadku, niezależnie od tych wszystkich 

działań legislacyjnych, które mają spowodować, że będziemy się czuli w kraju 

bezpiecznie. 

 

- radny Arkadiusz Grabowski – po wypowiedziach moich przedmówców 

odniosłem wrażenie, może niesłusznie, że problem odpadów w Dąbrowie 

Górniczej niejako sam się rozwiązał – jeżeli informacja podana przez radnego 

Wójcika się potwierdzi. Otóż nie ! To jest kwestia degradacji środowiska w 

dzielnicach Strzemieszyce Małe i Strzemieszyce Wielkie. Skumulowanie 

zakładów powoduje bardzo wysokie obciążenie środowiska i ludzi tam 

żyjących (ponad 10 tys.). Zwrócono uwagę na zgodność pozwoleń z 

przepisami prawa – nie jest to tak do końca. Z definicji zrównoważonego 

rozwoju wynika, że jest to taki rozwój, w którym następuje proces 

integrowania działań politycznych, gospodarczych i społecznych z 

zachowaniem równowagi przyrodniczej w celu zagwarantowania możliwości 

zaspokajania podstawowych potrzeb obywateli, zarówno pokolenia 

współczesnego, jak i pokoleń przyszłych. I tu jest temat przyszłych pokoleń, 

dzieci, które tam mieszkają i są narażone na zanieczyszczenia środowiska. 

Zapis art. 16 z ustawy o odpadach mówi, że gospodarkę odpadami należy 

prowadzić z w sposób zapewniający ochronę zdrowia i życia ludzi oraz 
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ochronę środowiska. Padały wnioski o zwołanie Komisji Środowiska, ja 

składam wniosek o połączenie prac Komisji Zdrowia i Komisji Środowiska o 

posiedzenie wspólne dla zbadania tego problemu. 

 

- radny Zbigniew Przedpełski – chciałem się zwrócić do Zarządu, bo jest 

informacja, że Marszałek wydał pozwolenie zintegrowane, GIOŚ wydał 

stosowne decyzje – wszystko jest zgodne z prawem. Właśnie w tym roku 

zmieniają się dość znacząco sposoby wydawania tych pozwoleń i 

podejrzewam, że do końca 2016 roku będzie wysyp tych spraw. 

Proponowałbym w stosownych służbach Urzędu Marszałkowskiego 

przeprowadzenie audytu wydawania pozwoleń zintegrowanych, bo być może 

są jakieś błędy, a być może pojawią się jakieś wnioski, które trzeba będzie 

przesłać wyżej by poprawić stan prawny tworzony w tej chwili – nowa 

dyrektywa Unii Europejskiej obowiązuje od lutego br., u nas dopiero wchodzą 

stosowne przepisy wykonawcze. Być może jest jeszcze czas żeby poprawić te 

procedury. 

 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia odwołania od decyzji 

Śląskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska Nr 

IN.I.7062.3.2014.JR.MG z dnia 20 listopada 2014 roku 

wymierzającej Sejmikowi Województwa Śląskiego administracyjną 

karę pieniężną za niedotrzymanie ustawowego terminu uchwalenia 

„Programu ochrony powietrza dla terenu byłej strefy bieruńsko-

pszczyńskiej województwa śląskiego, gdzie stwierdzone zostały 

ponadnormatywne poziomy substancji w powietrzu dla pyłu 

zawieszonego PM 10 oraz poziomu dopuszczalnego, powiększonego 

o margines tolerancji dla pyłu zawieszonego PM 2,5 (druk V/23): 
 

- Pan Józef Koczar, radca prawny Urzędu Marszałkowskiego – Śląski 

Wojewódzki Inspektor Sanitarny w Katowicach wymierzył Sejmikowi karę 

administracyjną w kwocie 10 tys. zł. Kara jest związana z niedotrzymaniem 

terminu przyjęcia programu ochrony powietrza dla byłej strefy bieruńsko-

pszczyńskiej i ma umocowanie w przepisach ustawy Prawo ochrony 

środowiska, zgodnie z którymi jeśli tego typu dokumenty nie zostaną przyjęte 

w terminie inspektor może wymierzyć karę. Kara ma najniższą wartość 

przewidzianą ustawą. Przyczyną tego stanu rzeczy były problemy z 

finansowaniem zadania, które jako zadanie z zakresu administracji rządowej 

powinno było być sfinansowane ze środków skarbu państwa. Mimo 

wielokrotnych próśb ze strony Urzędu Marszałkowskiego środki zostały 

przekazane z dużym opóźnieniem, a to przełożyło się na prace nad tym 
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dokumentem. Proponujemy wniesienie odwołania by wyczerpać dopuszczalne 

prawem środki odwoławcze. 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – czy są pytania ze 

strony Państwa Radnych ? … Nie widzę ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  43 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

6. Podjęcie uchwał w sprawie powołania komisji stałych Sejmiku 

Województwa Śląskiego (druki V/8 ÷ V/17): 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – pracowaliśmy 

intensywnie nad składami komisji, osiągnęliśmy coś co można nazwać 

kompromisem. Będziemy głosować pełne składy, chyba że ktoś zgłosi inne 

propozycje … Będziemy głosowali zgodnie z kolejnością w jakiej są 

wymienione w Statucie Województwa Śląskiego… 

 

Głosowanie nad powołaniem Komisji Rewizyjnej w składzie: Piotr Czarnynoga 

– Przewodniczący, Michał Gramatyka – Zastępca  Przewodniczącego, 

Członkowie: Maciej Kolon, Bronisław Karasek, Andrzej Sławik: 

 

za  44 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad powołaniem Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów w składzie: 

Michał Czarski – Przewodniczący, Janusz Pasternak – Zastępca 

Przewodniczącego, Mirosław Mazur – Zastępca Przewodniczącego, Zbigniew 

Przedpełski – Zastępca Przewodniczącego, członkowie: Martyna Starc-Jażdżyk 

Marek Gzik, Grzegorz Wolnik, Janusz Wita, Stanisław Gmitruk, Michał 

Wójcik, Jan Kawulok, Piotr Czarnynoga, Adam Gawęda. 

 

za  43 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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Głosowanie nad powołaniem Komisji Edukacji, Nauki i Kultury w składzie: 

Lucyna Ekkert – Przewodnicząca, Bronisław Korfanty – Zastępca 

Przewodniczącej, Mirosław Szemla – Zastępca Przewodniczącej, Krystyna 

Jasińska – Zastępca Przewodniczącej, Członkowie: Marian Zembala, Marek 

Gzik, Jerzy Gorzelik, Halina Bieda, Michał Czarski, Martyna Starc-Jażdżyk, 

Barbara Dziuk, Piotr Czarnynoga, Andrzej Kamiński, Kazimierz Karolczak, 

Henryk Mercik: 

 

za  43 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad powołaniem Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia w 

składzie: Halina Bieda – Przewodnicząca, Marian Zembala – Zastępca 

Przewodniczącej, Jan Kawulok – Zastępca Przewodniczącej, Urszula Koszutska 

– Zastępca Przewodniczącej, Członkowie: Bożena Borys-Szopa, Lucyna Ekkert, 

Maria Potępa, Barbara Dziuk, Ryszard Majer: 

 

za  43 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – w kolejnym projekcie 

uchwały jest pewna zmiana … proszę w Komisji Rolnictwa zmienić … radny 

Andrzej Pilot będzie zastępcą przewodniczącego, natomiast Pan Andrzej 

Kamiński nie będzie zastępcą tylko członkiem tejże komisji… 

 

Głosowanie nad powołaniem Komisji Rolnictwa i Terenów Wiejskich w 

składzie: Janusz Wita – Przewodniczący, Sylwia Cieślar – Zastępca 

Przewodniczącego, Stanisław Dzwonnik – Zastępca Przewodniczącego, Andrzej 

Pilot – Zastępca Przewodniczącego, Członkowie: Andrzej Kamiński, Mirosław 

Szemla, Stanisław Gmitruk, Kazimierz Matuszny, Arkadiusz Grabowski, 

Stanisław Dąbrowa: 

 

za  44 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

- radny Jan Kawulok – uwaga formalna – zamiast Władysław Matuszny 

powinno być Kazimierz Matuszny – proszę o sprostowanie. 
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- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – oczywista pomyłka 

pisarska, bo przecież wiadomo o kogo chodzi. Zostanie to poprawione. Co do 

następnej Komisji Rozwoju … jest propozycja aby wykreślić ze składu 

radnego Stanisława Dzwonnika, natomiast w pozycji 11 zamiast radnego 

Mirosława Mazura wpiszemy Panią Halinę Biedę. 

 

 

Głosowanie nad powołaniem Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego w składzie: Martyna Starc-Jażdżyk – Przewodnicząca, 

Magdalena Idzik – Zastępca Przewodniczącej, Henryk Mercik – Zastępca 

Przewodniczącej, Arkadiusz Grabowski – Zastępca Przewodniczącej, 

Członkowie: Gabriela Lenartowicz, Janusz Pasternak, Jerzy Gorzelik, Andrzej 

Sławik, Grzegorz Wolnik, Halina Bieda, Michał Wójcik, Zbigniew Przedpełski, 

Julia Kloc, Stanisław Dąbrowa: 

 

za  43 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad powołaniem Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji w składzie: 

Maciej Kolon – Przewodniczący, Magdalena Idzik – Zastępca 

Przewodniczącego, Kazimierz Matuszny – Zastępca Przewodniczącego, Jerzy 

Gorzelik – Zastępca Przewodniczącego, Członkowie: Marta Salwierak, 

Stanisław Dzwonnik, Urszula Koszutska, Julia Kloc, Tomasz Bednarek: 

 

za  43 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad powołaniem Komisji Statutowo-Regulaminowej w składzie: 

Jan Kawulok – Przewodniczący, Maria Potępa – Zastępca Przewodniczącego, 

Henryk Mercik – Zastępca Przewodniczącego, Julia Kloc – Zastępca 

Przewodniczącego, Członkowie: Sylwia Cieślar, Krystyna Jasińska, Jarosław 

Makowski, Grzegorz Wolnik, Andrzej Pilot: 

 

za  43 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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Głosowanie nad powołaniem Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

składzie: Bronisław Karasek – Przewodniczący, Jarosław Makowski – Zastępca 

Przewodniczącego, Barbara Dziuk – Zastępca Przewodniczącego, Michał 

Gramatyka – Zastępca Przewodniczącego, Członkowie: Janusz Wita, Gabriela 

Lenartowicz, Adam Gawęda, Arkadiusz Grabowski, Tadeusz Gruszka, 

Kazimierz Karolczak, Marta Salwierak: 

 

za  43 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad powołaniem Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji 

Europejskiej w składzie: Ryszard Majer – Przewodniczący, Marta Salwierak – 

Zastępca Przewodniczącego, Tadeusz Gruszka – Zastępca Przewodniczącego, 

Mirosław Mazur – Zastępca Przewodniczącego, Członkowie: Lucyna Ekkert, 

Urszula Koszutska, Sylwia Cieślar, Bronisław Karasek, Bożena Borys-Szopa, 

Krystyna Jasińska, Bronisław Korfanty, Tomasz Bednarek, Gabriela 

Lenartowicz: 

 

 

za  43 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

7. Podjęcie uchwał w sprawie powołania komisji doraźnych Sejmiku 

Województwa Śląskiego (druki V/20 ÷ V/21): 
 

Głosowanie nad powołaniem doraźnej Komisji – „Kapituły Odznaki Honorowej 

za Zasługi dla Województwa Śląskiego” w składzie: Andrzej Kamiński – 

Przewodniczący, Maria Potępa – Zastępca Przewodniczącego, Lucyna Ekkert – 

Zastępca Przewodniczącego, Andrzej Pilot – Zastępca Przewodniczącego, 

Członkowie: Barbara Dziuk, Mirosław Mazur, Piotr Czarnynoga, Stanisław 

Gmitruk, Stanisław Dzwonnik, Jerzy Gorzelik, Mirosław Szemla: 

 

za  43 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – pozostaje jedna 

komisja. Pozwoliliśmy sobie na małą korektę nazwy w stosunku do 

poprzedniej, ponieważ dzisiaj kwestie związane z innowacyjnością zyskują 
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coraz bardziej na znaczeniu jeśli chodzi o gospodarkę Unii Europejskiej – stąd 

mała korekta, ale jest to kontynuacja wcześniej pracującej komisji. 

 

Głosowanie nad powołaniem doraźnej Komisji ds. Gospodarki i Innowacji w 

składzie: Marek Gzik – Przewodniczący, Andrzej Sławik – Zastępca 

Przewodniczącego, Adam Gawęda – Zastępca Przewodniczącego, Tomasz 

Bednarek – Zastępca Przewodniczącego, Członkowie: Bożena Borys-Szopa, 

Bronisław Korfanty, Janusz Pasternak, Marian Zembala, Magdalena Idzik, 

Kazimierz Karolczak: 

 

za  43 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję za sprawne 

głosowanie i doprowadzenie do końca tych trudnych personalnych układanek. 

Chciałbym oddać głos Pani Skarbnik, ponieważ komisje niejako z marszu 

muszą zająć się sprawami budżetu… 

 

- Pani Elżbieta Stolorz-Krzisz, Skarbnik Województwa – ustawy o 

samorządzie województwa oraz o finansach publicznych stwierdzają, że do 

właściwości sejmiku należy przyjęcie uchwały w sprawie trybu prac nad 

projektem uchwały budżetowej. Taką ujednoliconą uchwałę przyjęto w 

sierpniu 2010 roku – jest zgodna z aktualnym prawem finansowym. Z uchwały 

tej wynikają pewne terminy wyrażone w dniach, obrazujące postęp prac nad 

projektem budżetu. Pozwoliłam sobie wstępnie przygotować taki 

harmonogram prac, omówiony na posiedzeniu Zarządu. Wszystko powinno 

zamknąć się sesją budżetową w dniu 19 stycznia. Projekt uchwały budżetowej 

oraz projekt WPF wpłynął do Kancelarii Sejmiku 14 listopada. Komisją 

wiodącą jest Komisja Budżetu, Skarbu i Finansów. Jeśli od jutra, od 9 do 19 

grudnia odbyłyby się prace nad projektem budżetem i wnioski zostałyby 

przekazane do Komisji Budżetu, to pierwsze czytanie budżetu dla tej komisji 

11 grudnia. 22 grudnia, w poniedziałek, mogłoby się odbyć posiedzenie 

Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów wraz z przewodniczącymi pozostałych 

komisji celem przedstawienia wniosków i byłoby to tzw. drugie czytanie i 

przekazanie wniosków komisji do Zarządu. Zarząd ma 7 dni złożenie 

ewentualnej autopoprawki do uchwały budżetowej. Jeśli będzie autopoprawka 

do budżetu, to powinna wpłynąć do Sejmiku 14 dni przed terminem sesji, a 

więc 5 stycznia. Przewodniczący Sejmiku przekazałby ją niezwłocznie do 

komisji. To jest propozycja harmonogramu, decyzja należy do 

Przewodniczącego Sejmiku. 
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- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – optymalnym byłoby 

przyjąć budżet około połowy stycznia i nie czekać na końcówkę, zatem 

harmonogram nie pozostawia zbyt dużej rezerwy czasu, narzuca dość 

rygorystyczny rytm pracy. Myślę, że jest to takie rozwiązanie, które w sposób 

bezpieczny pozwoli nam przed końcem stycznia uchwalić budżet… 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia Kryteriów podziału kwot 

środków Funduszu Pracy na finansowanie programów na rzecz 

promocji zatrudnienia, łagodzenia skutków bezrobocia i aktywizacji 

zawodowej oraz innych fakultatywnych zadań (druk V/19): 
 

- radny Kazimierz Karolczak, Członek Zarządu Województwa – 

konieczność zmiany kryteriów wynika z nowelizacji ustawy o promocji 

zatrudnienia i instytucjach rynku pracy, szczególnie w związku z zapisem art. 

109. Przepis nakazuje Radzie Ministrów określić w drodze rozporządzenia 

algorytm tego podziału. To weszło w życie 11 listopada, w związku tym 

musimy dostosować się do tego algorytmu. 

 

- radny Ryszard Majer – czy po zmianie algorytmu są przewidywane jakieś 

istotne przesunięcia środków między powiatowymi urzędami pracy, które 

korzystają z tego funduszu ? 

 

- radny Kazimierz Karolczak, Członek Zarządu Województwa – w tej 

chwili prace trwają. Dyrektor WUP planuje jutro spotkanie z dyrektorami 

powiatowych urzędów pracy, m.in. w tej sprawie i te kwestie będą z nimi 

omówione. 

 

- radny Henryk Mercik – dlaczego zróżnicowano wagi dla efektywności 

działań powiatowych urzędów pracy w przypadku działań edukacyjnych i 

nieedukacyjnych ? Tu moja uwaga: Działania nieedukacyjne są 

kosztowniejsze, np. dotacje na rozpoczęcie działalności gospodarczej, dlatego 

są realizowane w mniejszej skali, choć są moim zdaniem bardziej efektywne. 

Szkolenia i inne działania edukacyjne są robione masowo, stąd efektywność 

liczona w liczbach bezwzględnych musi być lepsza, natomiast procentowo to 

już niekoniecznie. Dlaczego te urzędy, które stosują te pewniejsze metody 

mają być tym algorytmem w pewnym sensie krzywdzone i czy zmniejszenie 

wagi dla działań nieedukacyjnych jest zachętą do stosowania tychże 

skutecznych działań ? 

 

- radny Kazimierz Karolczak, Członek Zarządu Województwa – jak 

wspomniałem algorytm został przyjęty przez Radę Ministrów, która przyjęła 
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pewną strategię funkcjonowania rynku pracy i wspierania pewnych działań. 

Więcej szczegółów przekaże dyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy. 

 

- Pan Grzegorz Sikorski, Dyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy 

w Katowicach – jeżeli chodzi o wskaźniki efektywności, to w nowej 

statystyce będziemy mieli odpowiednie dane, które pozwolą nam zmierzyć 

jaki jest napływ do bezrobocia osób po działalności gospodarczej. W tej chwili 

tych danych nie mamy i nie możemy tego ująć w algorytmie przy 

efektywności. W części prowadziliśmy już rozmowy z powiatowymi urzędami 

pracy, poprzez konwent dyrektorów, wszystkie urzędy wypowiedziały się 

pozytywnie o tym podziale, tak, że w roku bieżącym każdy urząd zanotuje 

wzrost środków w stosunku do roku 2014. Jeśli po nowelizacji i 

wprowadzeniu zmian okaże się, że algorytm będzie musiał być skorygowany 

to teraz co roku możemy taką korektę wprowadzać. Przez ostatnie 4 lata nie 

był zmieniany. Staraliśmy się go dopasować do urzędów pracy ze względu na 

efektywność, strukturę bezrobocia na danym terenie, a w miarę upływu czasu, 

kiedy będą znane efekty, będziemy mogli go na bieżąco korygować. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  42 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki 

oświatowe oraz finansowanych z nich wydatków na 2014 rok (druk 

V/22): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  43 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

10. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych: 
 

- Pan Sławomir Brodziński, Dyrektor Kancelarii Sejmiku – przekazał 

informacje na temat funkcjonowania Kancelarii, zasad organizowania 
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posiedzeń komisji, spraw związanych z bieżącym funkcjonowaniem Urzędu 

Marszałkowskiego, itp. 

 

- radny Jan Kawulok – pytanie jest czy moglibyśmy wrócić z obradami sesji 

do budynku urzędu ? Ja wiem, że sala główna jest w remoncie, natomiast dla 

wielu radnych jest uciążliwe podróżowanie po różnych obiektach w 

Katowicach, czy poza… 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – …Panie Radny ! 

Przepraszam, że powiem trywialnie: Pan mówi i Pan ma ! 

 

- radny Kazimierz Karolczak, Członek Zarządu Województwa – korzystając 

z tego punktu chciałem wszystkich radnych poinformować, że faktycznie 

Minister Środowiska Maciej Grabowski na konferencji poinformował, iż 

decyzją firmy SARPI odpady z Salwadoru nie będą przyjęte. Do tego jutro o 

godz. 16
00

 wiceminister środowiska, Pan Janusz Ostapiuk spotka się z 

mieszkańcami, stronami, prezydentem w urzędzie miasta w Dąbrowie 

Górniczej. Zapraszamy wszystkich radnych z Komisji Środowiska, ale też 

wszystkich zainteresowanych, w tym Pana Michała Wójcika – myślę, że warto 

skorzystać z okazji. Spotkania w takim gronie jak jutro zapewne nie zdołamy 

powtórzyć – będzie jeszcze Pani Anna Wrześniak, Inspektor Ochrony 

Środowiska. 

 

- radny Jarosław Makowski – chciałem podziękować, że tak żywo chcemy być 

gospodarzami województwa i sprawa odpadów świadczy o tym, że tam, gdzie 

ludzie ze sobą współpracują, chcą wyjaśnienia sprawy, okazuje się że to jest 

możliwe, ponieważ nie ma nic gorszego niż niewiedza. Jeżeli ludzie nie są 

doinformowani, nie wiedzą jak się sprawy mają, to najczęściej na tym 

korzystają populiści uruchamiając rozmaitego rodzaju lęki, więc cieszę się, że 

te odpady w ogóle nie wjadą do Polski. Nie zmienia to faktu, że liczymy na 

wyjątkowo rzetelną informację ze strony Zarządu Województwa jaki jest stan 

prawny, jak zabezpieczyć się w przyszłości przed tego typu przypadkami. 

Druga rzecz – jako szef klubu radnych PO chciałem podziękować szefom 

innych klubów za to, że tak sprawnie, nie bez problemów, ale skutecznie udało 

przygotować składy komisji i że tak sprawie udało się dzisiaj je przegłosować. 

Trzecia rzecz – prawdopodobnie jest to ostatnia sesja w tym roku… 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – …istnieje 

prawdopodobieństwo, że 29. będzie jeszcze sesja potrzebna, aczkolwiek 

dzisiaj nie jestem w stanie odpowiedzieć na sto procent, bo jest to kwestia 

związana z budżetem tegorocznym… 
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- radny Jarosław Makowski – …tak, czy inaczej, jeżeli się nie spotkamy, to 

życzę w imieniu klubu PO dobrych, spokojnych, rodzinnych świąt… 

 

- radny Marian Zembala – nigdy dobrych życzeń za dużo. W kontekście tej 

atmosfery świątecznej zwracam się do Zarządu, aby w możliwym konkursie 

na zadania publiczne z zakresu współpracy międzynarodowej i integracji 

europejskiej uwzględnić fakt stypendiów dla 10 lekarzy i 6 pielęgniarek z 

rejonów poszkodowanych Ukrainy. Będą z nami od stycznia przez okres roku 

– różne stopnie szkolenia. Już w tej chwili są. Ja chcę tylko powiedzieć, że 

wśród tej dziesiątki będzie czworo, całe rodziny, które straciły w Doniecku 

miejsce i jakiś sposób już im pomagamy. W związku z tym zwracam się do 

Państwa by pomyśleć, czasem oszczędzając w różnych miejscach – to jest 

kwota około 140 tys. w skali roku. Przypomnę, że dzięki dużej aktywności, 

fantastycznej organizacji i wsparciu Pana Dyrektora Stemplewskiego w tym 

roku w imieniu Sejmiku dużo dobrego już żeśmy zrobili. Powtórzę, że będą 

się szkolić nie tylko na kardiologii, kardiochirurgii, ale i na neonatologii, na 

ortopedii, na urologii, w obszarach również onkologii, które są potrzebne. 

Ostatnia wiadomość – 5 października 3 załadowane tiry pojechały do 

Korczowej, jeden był wyposażony dzięki wsparciu Pani Marszałek ze szpitali 

– bardzo dziękuję, drugi to jest inicjatywa Śląskiego Centrum…(?), trzeci 

Caritas gliwickiej. Te materiały trafiły do trzech szpitali Lwowa, dwóch 

szpitali Iwano-Frankowska i do Równego. Dziękuję Państwu za tą konkretną 

pomoc ponad podziałami – tak powinniśmy działać na przyszłość – tak, że 

mamy poczucie, że Boże Narodzenie zbliża się, ale też w takim szerszym 

ewangelicznym przesłaniu, którego nigdy za dużo, więc proszę o wsparcie 

również tej inicjatywy, o której mówiłem na wstępie. 

 

- radny Jerzy Gorzelik – złożył interpelacje w sprawie: zabezpieczenia 

środków finansowych na kolejne edycje Industriady oraz powołania 

stanowiska tzw. oficera rowerowego i przystąpienia do stworzenia 

wojewódzkiej strategii transportu rowerowego [na piśmie]. 

 

- radna Halina Bieda – odnośnie wystąpienia Pana Wójcika – ja nigdy nie będę 

za tym aby komukolwiek odbierać głos, jedynie uważam, że należy mówić 

uporządkowanie – jeśli jest wniosek do porządku obrad, to należy się tego 

trzymać, a jak mawia klasyk: może był zły początek, ale koniec wzorowy – 

został złożony wniosek do porządku. Druga rzecz – zapraszam członków 

Komisji Polityki Społecznej 17 grudnia na godz. 12
00

 i też deklaruję, że z 

Przewodniczącym Komisji Środowiska się dogadamy w kwestii wspólnego 

posiedzenia. 

 

- radny Michał Wójcik – trzy krótkie sprawy. Pierwsza rzecz informacyjna dla 

Pana Marszałka i wszystkich radnych – projekt Statutu ma Pan gotowy, na 
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stole prawdopodobnie, któryś z pracowników może Panu dostarczyć. To jest 

wynik pracy poprzedniej Komisji Statutowo-Regulaminowej. Część z tych 

radnych pozostała w tej kadencji, więc chcę im bardzo serdecznie 

podziękować. Tam jest wszystko, łącznie z tablicą elektroniczną. Sprawa 

druga, to jest sprawa dotycząca referendum mieszkańców na poziomie 

regionalnym. Składaliśmy wniosek do Pańskiego poprzednika, Panie 

Przewodniczący, o to by zrobić ekspertyzy w tym zakresie. Miano się zwrócić 

do dwóch ekspertów, profesorów, którzy mieli przygotować ekspertyzę czy 

jest to możliwe w sensie prawnym, ponieważ nie wiadomo do końca czy to 

jest zgodne z konstytucją, ale wniosek jest niezwykle istotny czy takie 

referendum na poziomie regionalnym może być przeprowadzone i warto 

pochylić się czy w ogóle jest taki dokument. To sygnalizuję Panu Radnemu 

Gorzelikowi. I ostatnia sprawa – katedra w Sosnowcu. Powracam do wniosku, 

który złożyłem w poprzedniej kadencji. 100 tys. zł na katedrę, która spłonęła, 

która ma wartość historyczną wielką, nie tylko dla wiernych – dla wszystkich 

praktycznie mieszkańców Sosnowca – 100 tys. jest kwotą w moim 

przekonaniu zbyt małą. Pozwoliłem sobie sprawdzić jak było w przypadku 

innych tego typu obiektów, które uległy takim dramatom jak pożar. W 

Alwerni była podobna sytuacja – Sejmik Województwa Małopolskiego 

przyznał pół mln zł. Teraz nie składam propozycji konkretnej kwoty, tylko 

proszę Pana Marszałka żeby Pan zaproponował zwiększenie tej kwoty. 

 

- radna Martyna Starc-Jażdżyk – mam tylko informację dla członków 

Komisji Rozwoju. Chciałam Państwa serdecznie zaprosić na pierwsze 

posiedzenie w przyszły czwartek o godzinie 15
00

… 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – …Pani Radna ! Ja w 

kwestii technicznej. O godzinie 15
00

 jest jeszcze bardzo trudno zaparkować 

pod urzędem. Proponuję pół godziny później… 

 

- radna Martyna Starc-Jażdżyk – w takim razie powtórka – 15
30

 ! 

 

- radny Jan Kawulok – odnosząc się do wystąpienia Pana Radnego Michała 

Wójcika, chętnie jako komisja skorzystamy z tych materiałów. Jeśli chodzi o 

taką informację praktyczną – nie było informacji o terminie sesji. Czy będzie 

podtrzymany poniedziałek ?… 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – …Panie Radny ! 

Musimy jeszcze przeanalizować kalendarz. Następna sesja na pewno 19 

stycznia i patrząc jakby na harmonogram prac Zarządu, Urzędu 

Marszałkowskiego, myślę, że optymalnym byłby trzeci poniedziałek miesiąca 

… Oczywiście otrzymacie Państwo harmonogram… 
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- radny Jan Kawulok – i ostatnia sprawa, ponieważ zbliża się okres świąteczny 

chciałbym się dołączyć do życzeń kolegi z klubu PO, Pana Profesora – dużo 

błogosławieństwa bożego, trafnych decyzji i dobrego współrządzenia 

województwem, bo chyba wszyscy sobie tego życzymy. Wszystkiego 

dobrego ! 

 

- radna Lucyna Ekkert – zapraszam członków Komisji Edukacji Nauki i 

Kultury w piątek – 12 grudnia na godz. 12
00

… 

 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – trochę czuję się jeszcze 

odpowiedzialny za Komisję Budżetu i pod nieobecność Pana Radnego 

Czarskiego bardzo bym prosił Pana Radnego Mazura, by zwołał komisję i 

rozpoczął pracę … Mam jeszcze prośbę w imieniu Kancelarii. Prosimy o 

oddawanie ankiet radnych i oświadczeń majątkowych, bo to jest niezwykle 

istotna kwestia… 

 

 

11. Zamknięcie sesji: 
 

- radny Grzegorz Wolnik, Przewodniczący Sejmiku – …jeśli nikt z Państwa 

nie ma już potrzeby zabrania głosu uważam, że porządek sesji został 

wyczerpany. Bardzo serdecznie dziękuję Państwu za współpracę … II sesję V. 

kadencji uważam za zamkniętą ! [godz. 14
15

] 

 


